
   

 

F.228.1 

Veselības nozares stratēģiskās padomes 

sanāksmes 

PROTOKOLS 
Rīgā 

Datums: 08.06.2022. Nr. 6 

    

Sākums: 14.00 Beigas: 15.08 

Norises vieta: Hibrīdā režīmā - klātienē 309.kabinetā, Brīvības ielā 72 un attālināti 

Microsoft Teams platformā 

Vada: Daniels Pavļuts – Veselības ministrs 

Dalībnieki: Vārds Uzvārds, amats Piedalās 

Ilze Aizsilniece – Latvijas Ārstu biedrība ☒ 

Gunta Anča – Latvijas Cilvēku ar īpašām vajadzībām 

sadarbības organizācija SUSTENTO 
☐ 

Daiga Behmane – Latvijas Veselības ekonomikas 

asociācija  
☐ 

Dace Ķikute – Latvijas Farmaceitu biedrība ☒ 

Andrejs Ērglis – Latvijas Universitāte ☒ 

Gints Kaminskis – Latvijas Pašvaldību savienība ☐ 

Jevgēņijs Kalējs – Latvijas Slimnīcu biedrība ☒ 

Valdis Keris – Latvijas Veselības un sociālās aprūpes 

darbinieku arodbiedrība 
☐ 

Līga Kozlovska – Latvijas Lauku ģimenes ārstu asociācija ☒ 

Krista Brūna (aizvieto Artūru Šilovu) – Latvijas Jauno 

ārstu asociācija 
☒ 

Dita Raiska – Latvijas Māsu asociācija ☒ 

Māris Rēvalds – Veselības aprūpes darba devēju 

asociācija 
☒ 

Juris Raudovs – Latvijas Ārstniecības personu 

profesionālo organizāciju savienība 
☒ 

Sarmīte Veide – Latvijas Ģimenes ārstu asociācija ☐ 

Guntis Bahs (aizvieto Aigaru Pētersonu) – Rīgas 

Stradiņa universitāte 
☒ 

Valts Ābols – Latvijas Lielo slimnīcu asociācija ☒ 

Egils Einārs Jurševics – Latvijas Patentbrīvo 

medikamentu asociācija 
☒ 

Valters Bolēvics – Starptautisko inovatīvo farmaceitisko 

firmu asociācija 
☒ 

Baiba Ziemele – Latvijas Pacientu organizāciju tīkls ☒ 

Pieaicinātie: Gundega Ozoliņa – Veselības ministrijas Nozares budžeta 

plānošanas departamenta direktore 
☒ 

Svetlana Batare – Veselības ministrijas Nozares budžeta 

plānošanas departamenta direktores vietniece 
☒ 

Oskars Šneiders – Veselības ministrijas Komunikācijas 

nodaļas vadītājs 
☒ 

Sanita Janka – Veselības ministrijas Veselības aprūpes 

departamenta direktore 
☒ 
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Indra Dreika – Veselības ministrijas valsts sekretāre ☒ 

Ilze Ortveina – Latvijas Māsu asociācija ☒ 

Boriss Kņigins – Veselības ministrijas valsts sekretāres 

vietnieks finanšu jautājumos 
☒ 

Igors Belovs – Veselības ministrijas Nozares budžeta 

plānošanas departamenta vecākais eksperts 
☒ 

Vladislava Marāne – Veselības ministra biroja vadītāja ☒ 

Lāsma Bindere – Veselības ministra komunikācijas 

padomniece 
☒ 

Laura Boltāne – Veselības ministrijas Pārnozaru politikas 

nodaļas vadītāja 
☒ 

Guntis Ieviņš – Veselības ministrijas Informācijas 

tehnoloģiju nodaļas vadītājs 
☒ 

Ingmārs Freimanis – Veselības ministrijas Pārnozaru 

politikas nodaļas vecākais eksperts 
☒ 

Protokolē: Elīna Briņķe – Veselības ministrijas Pārnozaru politikas nodaļas vecākā 

eksperte 

Darba kārtība: 

1. Veselības nozares 2023. gada valsts budžeta prioritāro pasākumu priekšlikums. 

2. Informatīvais ziņojums “Par veselības aprūpes nozares iziešanu no Covid-19 izraisītās 

krīzes 2021./2022.gada rudens/ziemas periodā un gatavošanos 2022./2023.gada 

rudens/ziemas scenārijiem” (finansēšanas jautājumi). 

3. Citi aktuāli jautājumi. 

 

Sanāksmē apspriestais: 

D. Pavļuts atklāj sēdi un informē par sēdes darba kārtībā iekļautajiem jautājumiem. Vienlaikus 

atzīmē, ka veselības nozares 2023.gada valsts budžeta prioritāros pasākumus Finanšu 

ministrijā jāiesniedz līdz 2022.gada 30.jūnijam.   

 

1.Veselības nozares 2023. gada valsts budžeta prioritāro pasākumu priekšlikums. 

 

Ievadā B.Kņigins informē par veselības nozares budžeta prioritātēm 2021.gadā (skat. 

prezentācijas 4. un 5.slaidu). Turpinājumā informē, ka viens no nozīmīgiem notikumiem ir 

Sabiedrības veselības pamatnostādņu 2021.-2027.gadam (turpmāk - Pamatnostādnes) 

apstiprināšana Ministru kabinetā (turpmāk - MK)1. Izpildot 12.10.2021. MK sēdē doto 

uzdevumu2, Veselības ministrija (turpmāk - VM) kā mērķi uzstādīja, lai 2027.gadā VM 

finansējums valsts budžeta pamatfunkcijām sasniegtu 6% no IKP, tāpēc 2027.gadā VM 

papildus valsts budžeta pamatfunkcijām nepieciešamais finansējums Pamatnostādņu 

īstenošanai indikatīvi aprēķināts 950 milj. euro apmērā salīdzinājumā ar likumā “Par vidēja 

termiņa budžeta ietvaru 2022., 2023. un 2024.gadam” paredzēto. Savukārt, atbilstoši 

Pamatnostādņu finansiālajam ietvaram Veselības ministrijai indikatīvi papildus 

nepieciešamais finansējums 2023.gadam ir 306 milj. euro. 

 

D.Pavļuts pie prezentācijas 10.slaida papildina, ka šeit redzams (2021.gda noslēgums) 

vienreizējo piešķīrumu saistībā ar Covid-19 ietekme. Vienlaikus atzīmē, ka esam virzījušies 

pakāpeniski ar IKP daļas pieaugumu, kas nozīmē, ka valsts budžets veselības nozarei pieauga 

straujāk nekā ekonomika, savukārt 2022.gadā tas ir samazinājies. 

 
1 Apstiprinātas ar Ministru kabineta 2022.gada 26.maija rīkojumu Nr.359. 
2 MK sēdes Protokola Nr.69 29.§ 2.punkts 
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Turpinājumā B.Kņigins informē par veselības nozares budžeta stratēģiskajiem virzieniem un 

2023.gada valsts budžeta prioritāro pasākumu struktūru un saturu (skat. prezentācijas 11.-

16.slaidu). Tāpat skaidro, ka bez Pamatnostādņu īstenošanai papildus nepieciešamā valsts 

budžeta finansējuma VM ir iezīmējusi arī papildus nepieciešamo finansējumu:  

1) pasākumiem, kas netika diskutēti Pamatnostādņu ietvaros (pārējo veselības aprūpes 

pakalpojumu pieejamības uzlabošana, kompensējamo zāļu un medicīnas ierīču pieejamība) 

(>110 milj. euro); 

2) tarifiem, kas netika iekļauti Pamatnostādņu finansējuma ierobežojuma dēļ (jaunas 

manipulācijas - jauni pakalpojumu veidi, jaunas piemaksas esošiem pakalpojumiem; citi 

pasākumi - plašāka tarifu grupu pārskatīšana un aktualizēšana; esošu pakalpojumu apmaksas 

nosacījumu izmaiņas; pakalpojumu apmaksas modeļu pilnveide; jauni pakalpojumi vai esošu 

pakalpojumu izmaiņas (ārpus manipulācijām; pārējo tarifa elementu palielināšana) ( >50 milj. 

euro); 

3) Covid-19 pasākumi (tiek gatavoti aprēķini). 

Jūnija beigās plānota nākošā Veselības nozares stratēģiskās padomes sēde, kurā izskatīsim 

veselības nozares 2023. gada valsts budžeta prioritāro pasākumu priekšlikumu gala variantu, 

kas tiks iesniegts Finanšu ministrijai, Pārresoru koordinācijas centram un Valsts kancelejai. 

 

G.Bahs jautā, vai kopējā tvērumā paredzēts finansējums pētniecībai veselības nozarē, 

piemēram, onkoloģijā vai Covid-19 sakarā?  

 

D.Pavļuts atbild, ka finansējums ir paredzēts arī nozares valsts pētījumu programmai. 

 

J.Kalējs informē, ka iepriekšējā Veselības nozares stratēģiskās padomes sēdē tika diskutēts 

par ēdināšanas izdevumu sadārdzinājumu. Vai šajā sakarā ir kāda virzība? 

 

D.Pavļuts atbild, ka šis jautājums ir iekļauts valsts budžeta prioritāro pasākumu 

priekšlikumos. 

 

E.E.Jurševics ziņo, ka pagājušajā nedēļā tika atsūtīts apjomīgs dokuments par zāļu 

pieejamību, par kuru runāsim 16.06.2022. sabiedriskajā apspriedē, t.i., līdz nākošai Veselības 

nozares stratēģiskās padomes sēdei? 
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D.Pavļuts skaidro, ka tas ir cits dokuments. Prioritārajos pasākumos iekļausim PVN 

samazinājumu zālēm un finansējuma palielinājumu kompensējamajiem medikamentiem. Nav 

zināms, vai konceptuālais ziņojums par kompensējamajiem medikamentiem būs MK darba 

kārtībā pirms valsts budžeta apspriešanas. 

 

A.Ērglis jautā, vai ir kāds mehānisms, kas neļautu šo prioritāro pasākumu priekšlikumu 

virzību apturēt, kad nāks jaunā valdība? 

 

D.Pavļuts atbild, ka pēctecības mehānismu nodrošina B.Kņigins un I.Dreika. Turklāt jaunā 

valdība (ja vien nebūs radikāli citādāka) visticamāk valsts budžetu nepārstrādās, pretējā 

gadījumā valsts budžeta apstiprināšana ieilgtu līdz 2023.gada sākumam. 

 

B.Kņigins papildina, ka arī Pamatnostādnes ietver uzstādījumus turpmākajiem gadiem (līdz 

2027.gadam). 

 

I.Dreika skaidro, ka ir divi riski. Pirmais, ka pieaugums būtu jānovirza lietām, kas saistītas ar 

inflāciju. Otrs ir politisko uzstādījumu risks. Neskatoties uz to, veselības aprūpe ir jāturpina 

nodrošināt, un iezīmētie virzieni ir ilgstoši un valdības prioritātēs tikuši diskutēti. 

 

V.Ābols jautā, vai pie tarifiem sadaļas ir iekļauti arī tie sadārdzinājumi, t.sk. komunālajiem 

maksājumiem, kas ir šobrīd parādījušies? 

 

Atbildot uz jautājumu, D.Pavļuts informē, ka šis jautājums nav iekļauts prioritārajos 

pasākumos. Par to būtu atsevišķi jārunā. Visas ministrijas valdībā šo jautājumu risinās. Šobrīd 

virsraksta līmenī ir iestrādāts inflācijas un krīžu sadārdzinajuma jautājums, tomēr konkrēti 

skaitļi pēc fakta būs jārisina. 

 

L.Kozlovska jautā, vai finansējuma palielinājums primārai veselības aprūpei 2023.gadā būs 

saistīts ar nosacīti jauno primārās veselības aprūpes reformu? 

 

D.Pavļuts skaidro, ka papildus nepieciešamais finansējums paredzēts, lai ieviestu primārās 

aprūpes jauno modeli un minimālo standartu, tādējādi ieguldījums primārajā aprūpē būtu 

saistīts ar pilnveidojumiem pašā aprūpē un pacientu pieredzē, ņemot vērā gan nozares 

vajadzības, gan nodrošinot pacientiem uzlabojumus. 

 

J.Kalējs jautā par IT un reanimācijas tarifiem, kas pagājušajā gadā daļēji tika kompensētas ar 

Covid-19 piemaksām. 

 

D.Pavļuts skaidro, ka šis aspekts ir iestrādāts veselības aprūpes pakalpojumu tarifu sadaļā. 

 

B.Kņigins papildina, ka Covid-19 kontekstā attiecībā uz 2022.gada otro pusgadu neatkarīgi 

no Covid-19 uzliesmojuma ir paredzēts finansējums intensīvajām un observācijas gultām, bet 

ne tādā apjomā kā iepriekš. 

 

2. Informatīvais ziņojums “Par veselības aprūpes nozares iziešanu no Covid-19 izraisītās 

krīzes 2021./2022.gada rudens/ziemas periodā un gatavošanos 2022./2023.gada 

rudens/ziemas scenārijiem”. 

 

Turpinājumā B.Kņigins prezentē indikatīvās papildu izmaksas pie dažādiem Covid-19 

attīstības scenārijiem (skat. prezentācijas 20.slaidu). Šobrīd sagatavotais informatīvais 

ziņojums “Par veselības aprūpes nozares iziešanu no Covid-19 izraisītās krīzes 

2021./2022.gada rudens/ziemas periodā un gatavošanos 2022./2023.gada rudens/ziemas 

scenārijiem” ir saskaņošanas procesā ar Finanšu ministriju un Tieslietu ministriju, un paralēli 
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tiek gatavoti grozījumi Ministru kabineta 28.08.2018. noteikumos Nr.555 “Veselības aprūpes 

pakalpojumu organizēšanas un samaksas kārtība”. 

 

D.Pavļuts papildina, ka mūs dara bažīgus tas, ka par mūsu publikācijām un vēstījumiem 

saistībā ar gatavošanos rudenim Covid-19 kontekstā ir nulle interese. Tas liek domāt, ka 

gatavība rezervēt finansējumu Covid-19 potenciālajiem scenārijiem varētu būt apgrūtināta. 

 

A.Ērglis informē, ka būtiski tas, ka mirstību no onkoloģijas un sirds un asinsvadu slimībām 

palielina infekcijas slimību uzliesmojumi. Tāpat atzīmē, ka slimnīcu noslodze būs tāda pati, 

varbūt lipīgums samazināsies. 

 

D.Pavļuts skaidro, ka pie pamatscenārija Covid-19 tiek pielīdzināts sezonālai gripas 

epidēmijai. Savukārt vakcinācijas projektā radītās jaunās pieejas, tehnikas un rīki būtu 

jāintegrē pamatsistēmā. Turpmāk šim jautājumam būtu jāparedz valsts budžeta bāzes 

finansējumu. Slimību profilakses un kontroles centram dots uzdevums modernizēt pieeju 

vakcinācijai. 

 

Pielikumā: Prezentācija “Veselības nozares stratēģiskās padomes sēde”. 

 

Sanāksmes vadītājs (paraksts**)i Daniels Pavļuts  
 

         

Protokolētāja (paraksts**) Elīna Briņķe 

 
 

 

 
** PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 

 


